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Chiritoiu: Din 44 de sectoare economice la care ne uitam an de an, la o treime

vedem un regres

Din 44 de sectoare economice analizate anual, la o treime s-a  observat un regres privind structura lor, în

acest an remarcându-se  efectul crizei si interventiile guvernamentale pentru combaterea  acesteia, a

afirmat, luni, presedintele Consiliului Concurentei, Bogdan  Chiritoiu.

"Ne uitam la modul cum functioneaza, în special cum sunt structurate  (sectoarele economice - n. r.), câti actori

sunt, cât de usor este sa se  intre pe piata respectiva, ce bariere sunt în calea activitatii  economice si, atunci,

ierarhizam sectoarele economice: unele unde sunt  dificultati vedem probleme referitoare la concurenta, unele unde

problemele sunt medii si unele unde vedem concurenta desfasurându-se ori  premisele sunt ca ea sa se desfasoara

în conditii bune. Din aceste 44  de sectoare la care ne uitam an de an, la o treime vedem un regres. Fata  de alti ani,

asta ne arata ca exista o presiune, sunt consecinte ale  situatiei economice. Anul trecut economia a trecut bine, e

adevarat, dar  a trecut prin trei crize majore în ultimii 10-15 ani", a mentionat  Chiritoiu.

În acest context, seful autoritatii de concurenta a precizat ca s-a observat un regres în privinta structurii unor

sectoare.

"Nu vorbesc de încalcari ale legii, ci a numarului de companii prezente  în piata, a usurintei pentru o noua

companie sa intre în acea piata.  Deci, astea-s elementele care sunt niste preconditii ale concurentei.  Avem

sectoare în care, traditional, vedeam probleme - unele unde avem  foarte putini jucatori, cum e zona materialelor de

constructii, sau zone  în care avem reglementari, cum este zona profesiilor liberale. Pe  acestea în fiecare an le

semnalam ca fiind sectoarele cele mai  problematice din punct de vedere concurential. Ce vedem în acest an,  este

efectul crizei si interventiile guvernamentale pentru combaterea  crizei, vedem regrese pe zona de energie unde s-a

venit cu o  reglementare si de asta spuneam ca problema pentru perioada urmatoare de  1 - 2 ani este cum vom

reusi sa redeschidem piata într-un mod care sa  fie sustenabil, atât pentru consumatorii casnici, cât si pentru 

industrial, dar care sa permita desfasurarea concurentei", a sustinut  Bogdan Chiritoiu.

În alta ordine de idei, el a atras atentia ca "problematica asigurarilor nu e rezolvata".

"De asemenea, nu avem reglementarile pe RCA si, în general, problematica  asigurarilor nu e rezolvata. Au fost o

serie de falimente în ultimii  ani, actori mari au iesit de pe piata, a fost nevoie de introducerea  unor controale de

pret pâna când piata a absorbit socul acestor  falimente", a punctat Chiritoiu.

Raportul privind concurenta în sectoare cheie pentru anul 2023 a fost  lansat, luni, într-o conferinta organizata de

Consiliul Concurentei.
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